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Originating as a system for servers, containerization technology has gradually
moved into the user space as a universal mechanism for distributing and running
complex software, including calculations and analyzing data on computing clusters
or cloud services. Together with DevOps methodology as a clue, it could be used
for organizing a full circle of computation on such systems. The paper describes the
usage of containers with the help of DevOps methodology for organizing calculations
on the NRC “Kurchatov Institute” – IHEP central Linux cluster.

Зарождавшаяся как система для серверов технология контейнеризации пе-
решла в пользовательское пространство как один из механизмов распределения
и запуска сложного программного обеспечения. Совместно с методами непре-
рывного развертывания программного обеспечения она может быть использована
для организации полного цикла вычислений на компьютерных кластерах и в об-
лачных средах. Описано применение контейнеризации совместно с методологией
непрерывного развертывания для вычислений на кластере НИЦ «Курчатовский
институт» –ИФВЭ.
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